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Notulen van de vergadering van de Ministerraad op 27 aug. 1956
*'s Morgens te 11 uur aangevangen en 's middags voortgezet, Trêveszaal.

Aanwezig: De Minister-President Drees en de Ministers Algera, Beyen, De Bruijn, Van de
Kieft, Luns, Van Oven, Staf, Suurhoff, Witte en Zijlstra (afwezig zijn de Ministers Cals, Mansholt
en Van Thiel).

Secretaris: J. Middelburg.
- - -

Middagvergadering
- - -

3. Buitenlands beleid
- - -
c. De verhouding tot Indonesië (Zie notulen MR 20 augustus 1956, punt 3d. #Zie ook notulen MR
3/9/56, punt 3g.)
Minister Luns deelt in aansluiting aan het vorige punt mede, dat hij bij aankomst in Londen een
gesprek heeft gehad met de Britse Minister van Buitenlandse Zaken Selwyn Lloyd. Daarbij heeft
spreker erop gewezen, dat de verdragsschennis door Indonesië ernstiger was dan de nationalisatie
door Egypte, eraan toevoegende, dat de politieke kant van het Suezkanaalkwestie van meer belang
was. De Britse Minister zegde toe inzake de kwestie van het schrappen der schulden door
Indonesië een stap te doen bij zijn Amerikaanse en Franse ambtgenoten.

Pineau heeft in zijn rede op de conferentie in Londen verwezen naar het optreden
van Indonesië. Voorts heeft spreker  een gesprek gehad met de Amerikaanse Minister Dulles,
waarin hij erop wees, dat de relaties tussen Amerika en Nederland bepaald niet verbeterd zijn.
Hierna heeft hij vrij lang gesproken over de luchtvaartkwestie met de Verenigde Staten. Aan het
eind van het gesprek heeft Dulles gezegd, dat hij zou zien wat hij kon doen. Vervolgens heeft
spreker een interview met de United Press gehad, hetgeen er mede toe geleid heeft, dat spreker
kort voor het vertrek van Dulles een tweede gesprek met hem heeft gehad. Daarbij heeft de
Amerikaanse Minister gezegd, dat zijn Regering een stap in Djakarta zou hebben gedaan en voor
het geval de Amerikaanse Ambassadeur bij de Indonesische Regering dit niet had gedaan, dit
alsnog zou gebeuren. Ondanks deze toezegging is spreker er niet zeker van, dat het zal gebeuren.

Met de Australische Minister Menzies heeft spreker nog het punt aangesneden, dat
de Nederlandse Regering overweegt een beroep op de UNCI te doen in verband met de
Indonesische beslissing de schulden aan Nederland niet langer te erkennen. Menzies antwoordde,
dat hij verwachtte, dat Australië, als het door Indonesië aangewezen lid van de UNCI, eruit zou
vliegen. Spreker stelt voor thans als demissionair Kabinet de UNCI niet formeel in te schakelen,
maar dezelfde handelingen te verrichten, die hiervoor nodig zouden zijn. Spreker verwacht, dat
men even ver zal komen door thans eerst dit terrein te exploreren.

Minister Staf deelt mede, dat volgens geruchten parachutistenbataljons op Ambon
worden samengetrokken en troepenvervoer met schepen van de KPM plaatsvindt. In verband
hiermede zijn enkele instructies gegeven. De Minister-President heeft op een desbetreffende vraag
indertijd geantwoord, dat het transport van Indonesische troepen binnen Indonesië door de KPM
voortvloeit uit haar contract. Als echter vervoer naar buiten zou plaatsvinden, zouden KPM-
schepen dit moeten weigeren. Minister Luns wijst in dit verband ook op de mogelijkheid dat
Indonesië tot nationalisatie van de KPM zou besluiten.

Minister Beyen is van mening, dat Amerika het tot nu toe met betrekking tot de
Nieuw-Guineakwestie gemakkelijk heeft gehad; hij meent echter, dat de Amerikaanse Regering
niet zou willen, dat Nieuw-Guinea in Indonesische handen kwam, noch dat de strijd in dit gebied

Kenmerk: Ministerraad.
© NA, archief van de Ministerraad en onderradendoos 404
http://resources.huygens.knaw.nl/indonesischebetrekkingen1945-1969/Nederlands-indonesischeBetrekkingen1950-1963/Document/15840



zou ontstaan. Minister Luns verwacht, dat in geval er een nieuwe infiltratie in Nieuw-Guinea zou
plaatsvinden, de Indonesische Regering daarna zich onmiddellijk ervan zal distanciëren. Overigens
zou Australië direct in actie komen. Spreker stelt voor, dat hij de Australische Ambassadeur over
de Indonesische voorbereidingen inlicht, die dan zijn Amerikaanse en Engelse ambtgenoten kan
inlichten. De Raad besluit aldus.

Minister Van de Kieft deelt mede, dat overleg heeft plaatsgehad tussen enkele
juristen van Justitie en Financiën en de Landsadvocaat over de vraag of men over het niet
nakomen door Indonesië van zijn schulden kan gaan procederen. De Raad besluit de bespreking
van dit punt aan te houden.
- - -


